
STYRELSEPROTOKOLL 1/2024 
 
Protokoll fört vid Svenska Finlands folktings styrelsemöte onsdagen den 20 mars 2024 klockan 14.30 
på den digitala plattformen Teams 
 
Ordförande 
Henrik Wickström, SFP  (x) Michael Nyberg, SFP  (-)  
(till 15.32) 
Vice ordförande  
Matilda af Hällström, SAML (x) Kimmo Sasi, SAML  (-)  
(till 15.22) 
Johan Kvarnström, SDP (x)  Carita Henriksson, SDP   (-) 
(från 14.40) 
Medlemmar  
 
Catharina von Schoultz, SFP (x) Stefan Sandström, SFP  (-) 
Kjell Wennström, SFP (-)  Märta Marjamäki, SFP  (-)  
Niklas Mannfolk, SFP (x) Solveig Halonen, SFP  (-) 
Henrika Franck, SFP (x) Peter Hackman, SFP    (-)  
Catarina Silvander, SFP  (x) Antti Koivukangas, SFP  (-)  
Suzanne Sjöholm, SFP (x) Petteri Kaleva, SFP  (-)  
(från 14.49) 
Marit Nilsson-Väre SFP (x) Monica Asplund, SFP  (-) 
Roberth Sjöström, SFP (x)  Johanna Borg, SFP  (-)  
Thorolf Sjölund, SAML (x) Virva Wahlstedt, SAML  (-) 
Michael Berner, SAML (x) Annika Warras-Stjernvall, SAML (-) 
Anna Caldén, SDP (x)  Nils-Johan Englund, SDP    (-)  
(från 14.40) 
Anton Nilsson, Åland (x)  Wille Valve, Åland  (-) 
Liz Mattsson, Åland  (x)  Jesper Josefsson, Åland  (-)  
Anna Funck, VF (x)  Katarina Alanko, DE GRÖNA  (-)  
May-Gret Axell, KD (-) Bianca Gräsbäck, VF  (-)  
 

Närvarande tjänstemän  
Christina Gestrin 
Kristina Beijar  
Anna Jungner-Nordgren 
Christine Kotzev  
Maria Larma  
Stephanie Lindberg 
Johan Lindholm 
Gerd Norrgård 
Majvor Taddele 
 
 
§1. Mötet öppnas 

Ordförande Henrik Wickström öppnade mötet klockan 14.30. De nyanställda Gerd Norrgård som 
vikarierar Maria Larma och Majvor Taddele som vikarierar Camilla Grundström presenterade sig för 
styrelsen. 
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§2. Stadgeenlighet och beslutsförhet 

Beslut: Mötet konstaterades vara stadgeenligt sammankallat och beslutfört. 

 
§3. Val av protokolljusterare 

Beslut: Styrelsen valde Marit Nilsson-Väre och Roberth Sjöström till protokolljusterare. 
 
 
§4. Godkännande av föredragningslistan 

Beslut: Styrelsen godkände föredragningslistan.  
 
 
§5. Protokoll från föregående möte    
 
Beslut: Styrelsen godkände protokollet från mötet 13.12.2023.  Bilaga 1 
 

§6. Komplettering av medlemmar i utskott samt meddelande om ny folktingsledamot 

Roger Weintraub (SAML), som är medlem i förvaltningsutskottet och folktingsledamot, har meddelat 
att han avgår från sina uppdrag i Folktinget p.g.a. att han flyttat från Nyland till Åboland. 
Samlingspartiet förslår att Sture Fjäder (SAML) väljs till ny medlem i förvaltningsutskottet i stället för 
Roger Weintraub. Annika Warras-Stjernvall som är första ersättare för Samlingspartiet i Nyland blir 
ordinarie folktingsledamot.  

Mats Lagerstam (SDP), som var ersättare i förvaltningsutskottet har avlidit. FSD föreslår att Nils-Johan 
Englund (SDP) väljs till ersättare i förvaltningsutskottet i stället för Mats Lagerstam (SDP).   

Beslut:  

Styrelsen valde Sture Fjäder (SAML) till medlem i förvaltningsutskottet i stället för Roger Weintraub 
(SAML) som avsagt sig uppdrag i Folktinget på grund av flytt till annan ort. 

Nils-Johan Englund (SDP) valdes till ersättare i förvaltningsutskottet. Han ersätter Mats Lagerstam 
(SDP), som har avlidit.  

Styrelsen meddelar Annika Warras-Stjernvall att hon i och med Weintraubs avgång är ordinarie 
folktingsledamot. 

 

§7. Verksamhetsberättelsen 2023     Bilaga 2 

Christina Gestrin presenterar verksamhetsberättelsen som sammandraget omfattar en redogörelse 
över utskottens och sakkunnigas arbete samt motioner och utlåtanden som getts och evenemang 
som ordnats under året. Folktingen tillsatte ett integrationsutskott under året. Ett hundratal 
språkskyddsanmälningar inkom.    
   

Beslut: 
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Styrelsen godkände verksamhetsberättelsen för år 2023 enligt AU:s förslag och gav samtidigt kansliet 
fullmakt att göra eventuella tekniska korrigeringar i texten. 

 

§8. Bokslutet 2023    Bilaga 3a, 3b 

Christina Gestrin presenterade bokslutet för år 2023. Konstaterades ett litet överskott på 1 976,68 
och att statsstöd och andra verksamhetsstöd hållits på en jämn nivå jämfört med tidigare år. 
       

Beslut:   
 
Styrelsen godkände bokslutet i enlighet med bilagorna. Christina Gestrin informerade om att 
bokslutet skickas elektroniskt till styrelsen för undertecknande innan revisonen och att det är 
önskvärt att det sker så snart som möjligt. 
 

 
§9. Folktingets ekonomi      Bilaga 4 

Christina Gestrin redovisade för den ekonomisk rapporten från slutet av februari 2024. En större 
utgiftspost är kostnader för öppnandet av en ny webbsida för Folktinget.   

Beslut: Styrelsen antecknade den ekonomiska rapporten för februari 2024 för kännedom. 

 

§10. Folktingets session     Bilaga 5a, 5b, 5c  

Christina Gestrin informerade om att Folktingets ordinarie session ordnas den 18 maj 2024 kl. 10.00 i 
riksdagens Lilla parlament med samling och registrering kl. 8.00. AU:s förslag på 8 motioner berör 
bl.a. tvåspråkigheten hos myndigheter och välfärdsområden, språkkrav för presidentkandidater och 
god medicinsk praxis på svenska. Michael Berner efterlyste en motion som berör Åland med tanke 
på digitalisering, social- och hälsovårdsreformen mm, vilket kan inverka på byråkratin på svenska. 
Christina Gestrin informerade om att ärenden som berör Åland såsom självstyrelselagen är under 
aktivt arbete. 

Anna Jungner-Nordgren informerade om seminariet som ordnas dagen innan, den 17 maj kl. 15.00 – 
17.00 med temat ”Language Minorities and Linguistic Rights in the EU” och med en avslutande 
debatt med EU-kandidater från alla partier.  

Sessionshandlingar 

• Allmänna handlingar   

• Inkomna motioner och kansliets förslag till motionssvar  

Beslut: 

Styrelsen godkände sessionshandlingarna enligt AU:s förslag och gav samtidigt fullmakt åt kansliet att 
göra eventuella tekniska korrigeringar till handlingarna. 

 

§11. Antalet medlemmar i mandatfördelningsnämnden 2025   Bilaga 6 

Folktinget ska utse en mandatfördelningsnämnd inför folktingsvalet 2025.   
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Nämnden ska enligt Regler för mandatfördelningen i Svenska Finlands folkting (valordning) ha minst 
5 medlemmar, av vilka en utses till ordförande och en till vice ordförande, samt lika många 
personliga ersättare.  
 
Inför föregående mandatfördelning 2021 hade mandatfördelningsnämnden 8 medlemmar: sfp (2), 
sdp (1), saml (1), gröna (1), vf (1), kd (1) och centern (1).  
 
Under AU:s behandling av ärendet föreslog Matilda af Hällström, understödd av Maaret Castrén, att 
partierna ska representeras av en medlem var och att sfp följaktligen får en plats i 
mandatfördelningsnämnden. I omröstningen förlorade af Hällströms förslag med rösterna 2 mot 6. 
Beredningens förslag vann. 
 
Thorolf Sjölund motsatte sig beredningens förslag med motiveringen att Folktinget bör ha en 
demokratisk och öppen verksamhet. Matilda af Hällström föreslog att samtliga partier har en 
medlem. Ärendet gick till omröstning och beredningens förslag (enligt ovan) fick 13 (tretton) röster 
och Matilda af Hällströms förslag 3 (tre) röster. 
 
Beslut:  
 
Styrelsen beslöt i enlighet med AU:s förslag att mandatfördelningsnämnden, som ska tillsättas inför 
folktingsvalet 2025, har 8 medlemmar samt personliga ersättare enligt följande fördelning mellan 
partierna sfp (2), saml (1), sdp (1), gröna (1), vf (1), kd (1) och centern (1) samt ber partierna att 
meddela namnen på medlemmarna i mandatfördelningsnämnden till Folktingets kansli senast 
fredagen den 31 maj 2024.  
 
 
§12. Revisor för år 2024    

Beslut: 

Styrelsen föreslår för sessionen att KPMG väljs till Folktingets revisorsbyrå med Martin Slotte och 
Sandra Eriksson som ansvarigt revisorsteam för Folktinget år 2024.  

 

§13. Allmänpolitisk diskussion 

Ordförande Henrik Wickström inledde diskussionen med följande inlägg: 

Utredningen om servicenätverket i Västra Nylands välfärdsområde och vilka språkliga konsekvenser 
den har. När servicen centraliseras blir det svårare att trygga språkliga rättigheter på ett bra sätt. Då 
HUS vill minska servicen på landsbygden i Nyland, finns en risk att man förlorar svenskspråkig 
personal och service på svenska. Samma oro finns i de andra välfärdsområdena.  

Reformen av närings- och arbetstjänsterna. Vad gäller förändringarna i AN - tjänsterna har statsrådet 

har slagit fast principerna och man bör bevaka att det går rätt till. Speciellt i Österbotten är det stora 

ändringar på gång. 

Migrationsfrågor. Man bör sätta fokus på att invandrare integreras på svenska. Nyfinländare behövs i 

framtiden, inte minst med tanke på att trygga det svenska språket i Finland. Wickström tar fram ett 

exempel där en person som både pratar och arbetat på svenska utvisats. 
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Soite, mellersta Österbottens välfärdsområde och Kronoby kommun. Kommuninvånare har lagt fram 

initiativ till ändring av kommunområdet vilket grundar sig i vårdreformen och tillgången till 

patientdata över kommungränserna. Idag har diskussionen inletts i social- och hälsovårdsutskottet i 

riksdagen om behandlingen av kunduppgifter. Tidigare kunde man använda kunduppgifterna mellan 

områdena, men inte längre på samma sätt, vilket berör den svenskspråkiga servicen och försvårar 

det dagliga livet i området.  

Johan Kvarnström fortsatte diskussion med att poängtera att servicen på svenska är högaktuell och 
behöver bevakas och tryggas och att integration på svenska är viktigt. 

Christina Gestrin presenterade beredningens förslag till uttalande gällande Migris information på 
svenska. Uttalandet behandlas separat under övriga ärenden. (Bilaga 7). 

Marit Nilsson-Väre ställde frågan om man kan se det som en hot mot svenskan att en träff med Migri 
avbokats med kort varsel. Stephanie Lindberg bekräftade att Folktinget försökte träffa Migri förra 
våren via påverkansgruppen inom integration på svenska (Bildningsalliansen och Luckan) men att 
Migri inhiberade träffen två dagar före med motiveringen att man via Migri inte integrerar på 
svenska. I samband med mötet skulle man ha lyft fram frågan om att Migri inte ger information om 
att Finland är ett tvåspråkigt land och att det är möjligt att integreras på svenska.  

Johan Kvarnström fortsatte diskussionen med att invandringen kommer att åtstramas under våren 
enligt regeringens lagstiftningsplan och att arbetet för integration på svenska bör ses ur detta 
perspektiv. 

Marit Nilsson-Väre ställde frågan om uttalandet är det enda sättet att komma åt hur Migri 
informerar. Stephanie Lindberg replikerade med att Folktinget på olika sätt försökt påverka den 
information som Migri ger. Frågan lyftes också fram när man träffade svenska riksdagsgruppen för 
ett par veckor sedan och riksdagsgruppen lovade att deras specialmedarbetare skulle se över 
ärendet. Uttalandet är också ett sätt att informera allmänheten om Migris bristande information.  

Catharina von Schoultz framhöll att det också från Migris sida kan handla om okunskap gällande 
svenskan i Finland och att uttalandet i sig är mycket bra. I regeringsprogrammet talas det om att 5 – 
10 % ska integreras på svenska och att denna konkreta andel verkligen borde integreras på svenska i 
framtiden.  

Beslut: Diskussionen antecknas för kännedom. 

 

§14. Internationell verksamhet 

Ordförande Henrik Wickström avlägsnade sig från mötet och vice ordförande Johan Kvarnström tog 
över. 

Anna Jungner-Nordgren informerade närmare om EU-seminariet som Folktinget ordnar 17.5 i 
samband med sessionen i Helsingfors. (Bilaga 5c). 

Folktinget har gett ett utlåtande till Europarådets rådgivande kommitté om den sjätte 
Finlandsrapporten om tillämpningen av ramkonventionen för skydd av nationella minoriteter. 
Folktinget kommer även att höras av den rådgivande kommittén den 17 april.  

Den 16 april kommer en besöksgrupp från Kosovo till Folktinget. Det är en delegation från the Office 
of the Language Commissioner, the Office of the Ombudsman och International Organization for 
Migration in Kosovo som vill höra om Folktingets arbete och hur vi bevakar och jobbar med språkliga 
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rättigheter i Finland. Samma dag besöker också en kanadensisk forskare oss, med avsikt att höra 
mera om Folktinget.  

NPLD kommer att hålla styrelsemöte, årsmöte och ett seminarium om språkteknologier i Santiago de 
Compostela 24-26 april. Anna Jungner-Nordgren deltar i egenskap av vice ordförande för nätverket. 
En ny vice ordförande ska väljas i stället för den irländska representanten Tríona Ní Mhathuna.  

Folktinget utreder möjligheten att delta i Göteborgs bokmässa med program, mässan är den 26-29 
september.  

Beslut: Informationen antecknades för kännedom. 

  

§15. Övriga ärenden 

Styrelsen beslöt att göra ett uttalande om att Migri tydligt bör informera invandrare och flyktingar 
om rätten att välja integrationsspråk och om Finlands båda nationalspråk. 
      Bilaga 7 

Uttalandet finns även på Folktingets pressmeddelandeportal under  
https://www.epressi.com/tiedotteet/kotimaa/migri-bor-tydligt-informera-invandrare-och-flyktingar-
om-ratten-att-valja-integrationssprak-och-om-finlands-bada-nationalsprak.html 

 

§16. Anmälningsärenden  

Suomiareena i Björneborg 25-29 juni. Anna Jungner-Nordgren informerade om att Folktinget är 
närvarande alla dagar, men onsdagen den 26.6. kommer man att ordna tre diskussioner. Rubriken för 
den officiella Suomiareena diskussionen kl.10.00 på Stadshusets innergård är ”Rätten till vård på 
svenska”. Rubriker för de övriga diskussionerna är ”Vilka kompetenser och yrken behövs i framtiden” 
och ”Vilka konsekvenserna är av försvagade läskunskaper hos barn och unga”. De två senare hålls på 
Mikaelsgården kl. 14 och kl. 15. 

Svenska dagen 6 november. Johan Lindholm informerade om att den TV-sända festen ordnas i 
Konstfabriken i Borgå. Mottagningen ordnas kl. 13-14.30 i Astoriasalen i Helsingfors. 

Svenska veckan 4-10 november. Gerd Norrgård informerade om att 28 orter har fått 
programförslag, inklusive språköarna. Fokus i år är ett mera mångsidigt program och olika 
konstformer, även med utlandsfödda artister. 

Folktingets nya webbsidor. Johan Lindholm informerade om att Folktingets nya webbsidor tas i bruk 
i månadsskiftet maj-juni. Sidorna kommer att bli lättare att använda och få en grafisk uppdatering. 

 

§17. Följande möte 

Beslut: Följande styrelsemöte hålls den 12 juni kl. 14.30-16.30 på Teams. 

 

§18. Mötet avslutas  

Vice ordförande Johan Kvarnström avslutade mötet kl.15.45. 
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Henrik Wickström 
ordförande 
 

 

Johan Kvarnström  
vice ordförande 
 

 

Marit Nilsson-Väre   Roberth Sjöström 
protokolljusterare   protokolljusterare  
 

 

Christina Gestrin 
sekreterare 
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